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Spørgsmål nr. 107 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg: 

 

”Vil ministeren redegøre for, hvem der traf beslutningen om at 

nedsætte antallet af optagne på politiskolen ifm. den seneste 

flerårsaftale om politiets økonomi, samt hvor hurtigt man kan 

sikre et øget optag, og hvor hurtigt disse kan starte på uddan-

nelsen?” 

 

Svar: 

 

Flerårsaftalen om politiets og anklagemyndighedens økonomi i 2012-2015 

indeholder ikke nærmere bemærkninger om, hvor mange politistuderende 

der skal optages på politiskolen. 

 

Det fremgår imidlertid af flerårsaftalen, at politiet inden for rammerne i af-

talen fortsat løbende skal tilpasse den politifaglige indsats hurtigt og flek-

sibelt til det aktuelle kriminalitetsbillede. Det fremgår videre, at dette bl.a. 

understøttes af en ny resultatbaseret tilgang til styringen af dansk politi, 

herunder gennem den ophævelse af politiets styrkemål, som aftaleparterne 

gennemførte med aftalen om politiets og anklagemyndighedens økonomi i 

2011. 

 

Det ligger således inden for rammerne af flerårsaftalen, at politiet løbende 

kan vurdere og tilpasse politistyrken, herunder optaget af nye politistude-

rende ud fra udviklingen i kriminalitetsbilledet og andre forhold som for-

ventet afgang fra politiet og gennemførelsen af det omfattende effektivise-

ringsprogram, som også er en del af flerårsftalen. 

   

På denne baggrund er der i perioden fra 2012-2014 optaget 192 politistu-

derende om året, mens der i 2015 er optaget 336 politistuderende. Der kan 

inden for politiskolens nuværende rammer maksimalt optages 4 hold á 96 

studerende årligt. 

 

Det bemærkes i den forbindelse, at det fremgår af regeringens finanslovs-

forslag for 2016, at regeringen ønsker at øge optaget af politistuderende.  

 

 


